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Protokoll Forskningslederforum  
Tid: Torsdag, 14. februar 2019, kl. 14.00-16.00. Sted: Legemessen, Bygg 1, 2. etasje, Ullevål 
Faste medlemmer: Forskningsledere: Annetine Staff, Leiv Arne Rosseland, Olav Røise, Morten Moe, Tom 
Hemming Karlsen, Kristin Bjordal, Gunnar Sæter, Dan Atar, Drude M. Fugelseth, Ingrid Melle, Finn Olav Levy 
(stedfortreder Eide) 
Fra Campus Ahus: Torbjørn Omland, Hilde Lurås, Trygve Holmøy Gregor Bachmann-Harildstad, Hilde Nilsen 
Øvrige: Erlend B. Smeland (møteleder), Dag Kvale (møteleder), Shuo-Wang Qiao, Lillian Kramer-Johansen, Hans 
Mossin, Gina Clausen (referent) Observatør: Peder Utne (OUS) 
Inviterte: Torkel Thune, Gard Thomassen 
Forfall: Lars Eide, John-Anker Zwart, Wenche Reed, Theis Tønnessen, 
Sak Tema Oppfølging/ 

ansvar 
09/2019  
 

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 
Protokoll fra møtet 17. januar 2019 ble godkjent. 

 

10/2019 
 

SAK 10/2019 -UiO Klinikk-nivå (OUS): Strategiske funksjoner som 
involvering og ansvar i stillingsprosesser, undervisning og forskning 
 
Instituttleder ønsker å starte en intern diskusjon/evaluering mhp hva som «ligger 
i»/ «oppfattes som»/ «mest hensiktsmessig for» UiO linjeansvar og mulighetsrom 
på klinikknivå. I FLF-sammenheng her gjelder diskusjon i første omgang på 
Klinmed i OUS-linjen. 
Det ble pekt på klinikk-nivået med ansvar og muligheter for strategisk 
planlegging av forskning, undervisning og rekruttering er nærmere 
«verdiskapningen» enn nivået over.  
 
Utfordringer på klinikknivå: 
• Oppgaver, ansvar og mulighetsrom på klinikknivå er ikke adressert i 
plenum (med klinikkledere UiO samlet) 
• OUS og UiO er to komplekse organisasjonsmodeller i linje 
• Forskjellige størrelse, lederfunksjon OUS/UiO (samlet/delt) og kanskje 
grad av administrativ støtte mellom klinikkene 
 
Målet med prosessen er å starte en samtale om hensiktsmessig organisering og 
konsensus om ansvar, muligheter og arbeidsflyt inkl. adm. støtte på klinikknivået i 
Klinmed, sekundært bygge en enda bedre UiO kultur. En kort orientering ble gitt 
av instituttleder for FLF med flere klinikk-/forsknings-ledere tilstede, og 
tilsvarende orientering er planlagt for OUS ledermøtet om kort tid med plan om 
et felles møte for Klinikkledere i løpet av semesteret.  
 
Kommentar FL: 
• Viktig å ha med forskningsgruppene i prosessen. 
• Klinikkene er veldig ulikt organisert, mulighet for læring på tvers. 
• OUS-UIO linjene er i utgangspunktet bra, erfaringer fra andre land viser 
at dette ofte ikke er godt nok integrert. 
• Ulike utvalg bør snakke sammen. 
 
 

Prosess settes i gang.  
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11/2019  
 
Forskningsstøtteavdelingen OUS – oppgaver/tjenester og fremtidige 
prioriteringer i arbeidet med ny handlingsplan for forskning 
 
Kristin Bjordal presenterte Regional forskningsstøtte OUS/HSØ – prioriterte 
oppgaver i 2019. 

• Forskningsstøtte ber om tilbakemelding på om det er behov ute i miljøene 
som ikke er dekket av dagens tjenester. 

• For å få til best mulig koordinering mellom avdelingene i Forskningsstøtte, 
ber Forskningsstøtte om at de som tar kontakt med flere avdelinger om 
samme sak gir beskjed om dette. 

• Gjennomgang av hvordan avdelingene finansieres og er organisert. 
• Ønsker man at Forskningsstøtte skal levere flere og/eller nye tjenester, bes 

det om tilbakemeldinger om dette. 
• Gjennomgang av synlighet og tilgjengelighet; ber om tilbakemeldinger på 

om det er for mye eller for lite informasjon. 
• Ta kontakt hvis det skulle være behov for spesielle kurs. 

Gjennomgang av prioriterte oppgaver for 2019, herunder: 
• Clinical trial unit – CTU: kvalitetssikrer kliniske studier, protokoller, 

samtykker m.m.  
• Lurt å ta med helseøkonomi i aktuelle søknader. Ta kontakt for å få hjelp. 
• Jobber med å opprette regionalt vitenarkiv - Grønn open access - for de 

som ikke har tilgang til å bruke UH-sektorens vitenarkiver. 
• Avdeling for komparativ medisin: her må det også være 

forventningsavklaring. Dette henger sammen med ressursfordeling. 
• Videreutvikle Oslo senter for biostatistikk og epidemiologi (OCBE). 

 

Presentasjon sendes ut. 

12/2019 Oppsummering av evalueringen av forumet,  
 
Dag Kvale oppsummerte evalueringen av FLF fra sist møte. 
 
Hovedkonklusjoner: 
• Oppslutning i forumet for å forsøke å ha kortere møter (2. timer.) 
• Orientering vs Strategiske saker: Balanse, FLF er også et forum for svært 
viktige orienteringssaker. 
• FLF har en rådgivende funksjon. Det er imidlertid ønskelig å få flest 
mulig relevante saker opp til diskusjon og råd i FLF før vedtak i andre organer. 
• Droppe «runde rundt bordet» – spørre om det er saker på forhånd. 
• Oppfølging av saker. Viktig med tydeliggjøring av ansvar og frist. 
• Viktig at møtet oppfattes som obligatorisk, og at man har stedfortreder. 
 

 

13/2019 
 

Orienteringssaker UiO 
• H. M. Kongens gullmedalje – nominasjonsfrist 25. mars 2019. 

Nominasjoner sendes til fakultetet. 
• Utlysning av innovasjonsmidler 2019 - søknadsfrist UiO - 25. mars - frist 

for intern godkjenning av søknad 18. mars 2019.  
• Utlysning av midler til vit. utstyr kl. II – NOK 200 000- 1 000 000, 

utlysning kommer. Utlysningen ble sendt ut 18. februar. Søknadsfrist for 
klinikkene til fakultetet er 24. april. 

• Opplastning av fulltekstdokumenter i CRIStin. Det er fortsatt mulig å 

 



    3 

laste opp artikler i CRIStin. 
• Kurs om «Håndtering og forebygging av seksuell trakassering» 

Klinikkledere og forskningsledere oppfordres til å melde seg på. 
14/2019 
 

Orienteringssaker OUS 
• Strategiske forskningsområder. Søknader er sendt til Scientific Advisory 

Board. Oversikt er sendt ut til FL. 
• Forskningspriser OUS – Excellent Researcher Award og Early Career Award; 

utlysning kommer snart. Nytt i år er at man kan selvnominere. Det er et 
ønske om å øke antall kvinner som blir nominert.  

• Utlysning av midler fra Helse Sør-Øst: Orientering om hva OUS har spilt inn 
gjennom Regionalt forskningsutvalg som forslag til justeringer i 
kommende utlysninger. Vil også bli tatt opp til diskusjon i 
Samarbeidsorganet av forskningsdirektør. HSØ må bl.a. justere tekst 
vedr. postdoktorer slik at det harmonerer med inngåtte avtaler mellom 
Spekter og fagforeninger sentralt (kun én postdoktorperiode hos samme 
arbeidsgiver). OUS har også ønsket mer midler kanalisert til Åpen 
prosjektstøtte, til forskerstipend (inkl. ikke-navngitte) og til 
driftsmidler/støttefunksjoner. Finansiering av Open Access må også tas 
opp før neste utlysning.  

 

 
Komiteens innstilling 
forventes medio mai. 
 
Forskningspriser 
utlyses med frist 20. 
mars. FL får epost fra 
LKJ. 
 
Følges opp av EBS i 
Samarbeidsorganet 
HSØ-UiO. FLF 
holdes orientert om 
eventuelle endringer 
som kan forventes i 
kommende utlysning. 

15/2019 
 

Aktuelle saker fra forskningslederne 
Saker diskutert under eventuelt. 

 

16/2019 
 

IKT-løsninger for forskning  
 
Regional infrastruktur for forskning (RIF) forskningssone OUS – 2019 – 
status og planer.  
Torkel Thune, Stab IKT v/OUS, orienterte om etablering av forskningssone i 
OUS-nettet og Forskerportal for Helse Sør-Øst. For detaljer om innhold og 
tidsplan; se presentasjon. Oppsummert: 

• RIF forskningssone; sikkerhetssone i sykehusnettet som gir en sikker 
plattform for forskningstjenester som klienter, MTU, lagring og annen 
infrastruktur. Sikrer kontroll og sporbarhet på datautveksling og tilganger. 

• Tilgang kan bestilles via Min Sykehuspartner, tilgang fra 2.6.2019. 
• Klientsone for forskere som gir større frihet enn vanlig OUS-pc, bl.a. 

installasjon av egne programmer. 
• Epost rr-research.no (Forskernett) migreres til OUS-mail innen 12. juni 

(får flere mailalias og kan fortsatt bruke rr-research-adresse om ønskelig). 
• Forskerportalen i HSØ: Det etableres en privat sky for regionen. 

Forskningstjenester som planlegges utviklet i 2019 og levert i 2020 via 
portalen er bl.a. dialogtjeneste med forskningsdeltakere (eks. nettskjema), 
maskinlæring, samtykkeløsning, løsning for avidentifisering og 
anonymisering samt pasientinnsyn og dialogløsning, forskningsresultater 
til bruk i behandling – løsning for å tilbakeføre informasjon fra forskning 
til journal, kurve m.m. 

• Det jobbes med å kunne utveksle data mellom andre institusjoner – først 
innad i helseregionen. Deretter må det finnes løsninger nasjonalt og 
internasjonalt.  

• OUS er pilot i regionen. Gjelder derfor ikke Ahus i første omgang.  
 
Kommentarer:  

• Behovet for UiOs tjenester vil i noe grad reduseres med innføringen av 
det nye systemet, med unntak av tungregning. 

 
 
Presentasjon sendes ut 
av LKJ. 
 
Leveranser og frister; 
se tidsplan i ppt. 
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• Det legges opp til en tett dialog mellom forskere og prosjektet. 
Brukergruppe er nedsatt.  

 
Lagring og analyse av helseforskningsdata ved UiO 
 
Gard Thomassen, USIT presenterte Services for Sensitive Data (TSD).  

• UiO har utviklet en privat sky for å kunne samle, analysere, lagre og dele 
sensitive data.  

• Jobbet tett sammen med personvernombud OUS. 
• Ca. 2900 brukere.  
• Software mellom OUS og UiO er utfordrende pga lisenser. 
• Digitalt elektronisk samtykke - egen samtykkeportal. Her kan personer få 

innsyn i hvilke studier de har samtykket til, og eventuelt trekke seg fra 
studiene. Beskjed vil da gå til prosjektleder. 

• Avtale med OUS om antall prosjekter. 130 prosjekter i tre år. Avtalen går 
ut 1.9.2019. Per i dag er kvoten fylt. Jobber med å utvide kvoten.  

• Basispakke koster pt 20.000 pr forskningsprosjekt. 
 
Kommentar: 

• Er billeddiagnostikken god nok? Ta kontakt med USIT om dette.  
• Det ble stilt spørsmål om man kan koble samtykke til spørreskjema? 

Dette er mulig, men man skal samtykke først før man begynner å fylle ut 
spørreskjema. 

• Det ble stilt spørsmål om det er overlapp mellom TSD og RIF? Det er 
noe overlapp. De fleste prosjektene trenger ikke tungregning.  
 

Elektronisk forskningslogg – foranalyse 
 
Erlend Smeland orienterte om at det nå igangsettes en foranalyse i OUS som bl.a. 
skal se på behov og krav til en elektronisk forskningslogg ved OUS. Det er 
bevilget penger til foranalysen over investeringsbudsjett for IKT i OUS. UiO skal 
inviteres inn i prosessen.  
 

17/2019 Eventuelt 
• Sak meldt inn av Morten Moe: Diskusjon om hvordan ordningen 

fungerer i OUS for fordeling av forskningstid – såkalte 
fordypningsperioder - som følge av omgjøring av tidligere 
fordypningsstillinger for LIS. I HHA fungerer dette ikke etter hensikten. 
Merknad ref: bakgrunn for ny ordning og kriterier for ny ordning ble 
gjennomgått av HR-stab i FLF 27.4.2017. Det synes å være et ønske fra 
flere om å gjennomgå kriterier og evaluere ordningen – dette må i så fall 
vurderes i et møte med HR-stab ved OUS.  
 

Pendingliste: 
• Kristin Bjordal – søknader Helse Sør –Øst 
• Hvordan skrive gode søknader? Hvordan følge opp de søknadene som 

ikke får midler? 

 
Arbeidsutvalget 
vurderer om saken 
skal tas opp i et senere 
FLF eller følges opp 
på annen måte, f. eks. 
i et eget møte med HR 
og FL i OUS. 

 


